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Projektets navn:  

Projektansvarlig:  

FORMÅL 

Beskriv kort projektets 
overordnede formål: 

 
 
 
 
 
 
 

MÅLGRUPPER OG DELTAGERE 

Hvem har været 
projektets primære 
målgruppe?  
 

 
 
 
 
 

Hvor mange personer har 
medvirket i projektet som 
deltagere? 
 

 

Hvor mange personer har 
projektet i øvrigt berørt, 
og hvem drejer det sig 
om? 
 

 

AKTIVITETER 

Hvilke konkrete 
aktiviteter er blevet 
gennemført i regi af 
projektet? 

 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 

SAMARBEJDSRELATIONER 
(Besvares kun, hvis projektet har omfattet samarbejde med andre aktører) 

Hvilke aktører har I 
samarbejdet med i 
forbindelse med 
projektet? 
 
 
 
 
 

 

Hvilket positivt udbytte 
har samarbejdet 
medført? 
 
 
 
 

 

Hvilke udfordringer har 
samarbejdet medført? 
 
 
 
 
 
 

 

LÆRING FRA PROJEKTET 

Hvilke dele af projektet er 
lykkedes bedst? 
 
Uddyb, hvilke forhold der 
har haft betydning for, at 
disse elementer er 
lykkedes: 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

Hvilke dele af projektet 
har medført flest 
udfordringer? 
 
Uddyb, hvilke forhold der 
har haft betydning for, at 
disse udfordringer 
opstod: 
 
 

 
 



 
 

Er der elementer fra 
projektet, som vil blive 
forankret i jeres 
fremtidige 
højskolepraksis?  
 
Hvis ja, uddyb gerne på 
hvilken måde: 
 
 
 

 

Er der noget, I ville gøre 
anderledes, hvis I skulle 
lave et lignende projekt i 
fremtiden? 
 
 
 
 
 

 

SAMLET VURDERING 

Hvad er jeres samlede 
vurdering af projektets 
forløb i forhold til de 
opstillede projektmål? 
 
 
 
 
  

 

Hvad er de væsentligste 
erfaringer fra projektet i 
forhold til højskolernes 
folkeoplysende arbejde? 
 
 
 
 
 

 

Har I yderligere 
kommentarer i forhold til 
projektets forløb eller til 
puljemidlerne generelt, 
kan I uddybe dem her: 
 
 
 
 

 


	Højskolens navn: Vrå Højskole
	Projektets navn: Fortæl i Nord
	Projektansvarlig: Pia Schnoor
	Beskriv kort projektets overordnede formål: At højskole og borgere mødes og udfordres på holdninger og værdier - både i forhold til menneskelivet og til samfundsudviklingen - ved at sætte fokus på dannelsesbegrebet, og gennem fortællingen at udvikle en forståelse for det talte ords værdi
	Hvem har været projektets primære målgruppe: Fortællekreds: Mennesker med interesse for en god fortælling især fra de omkringliggende byer som Vrå, Hjørring, Løkken, Brønderslev og Tårs. Højskolens elever blev tilbudt fortællekredsen som et aftenvalgfag, men fik også mulighed for at vælge fortælling som valgfag i dagtimerneFestival: Ovenstående plus alle med interesse uanset bopæl
	Hvor mange personer har medvirket i projektet som deltagere: Fortællekreds: 12Festival: Op i mod 400 personerTilhørere på fortælleaftner i alt: 250
	Hvor mange personer har projektet i øvrigt berørt og hvem drejer det sig om: 20 semi- og fuldt professionelle fortællere fra Danmark6 højskolelærere ved festivalen, samt ansatte i andre funktioner - administrativt og praktisk.Valgmeninghedspræsten og lederen af Kunstbygningen - samarbejde om pop-up scener under festivalen.
	Hvilke konkrete aktiviteter er blevet gennemført i regi af projektet: Fortællekreds - 7 gange  - her af fire med instruktørFortælleaftner - 3 - en i foråret, to i efteråretFortællefestival - 48 timer nonstop i juli 2015Fortælleprojekt for højskoleelever med 100 elever under en kæmpe fortælledyne
	Hvilke aktører har I samarbejdet med i forbindelse med projektet: Ingrid Hvass - Fortæller og konsulentJens Peter Madsen - Fortæller og konsulentVigga Bro - Fortæller og konsuolent i mindre målestokFortællere ved festivalen: Marianne Josefsen, Kasper Frisco, Maria Junghans, Anne Katrine Rask, Mads Bjergen, Kurt Thinggaard, Sidssel Barbara Katlev, Vibeke Falden, Niss Sticker, Alex Fersby, Anne Grethe Bech, Connie Nordholt, Peter Wærum, Kay Max Jensen, Graver GraversenVrå Valgmenighed - Pop-up scene under festivalKunstbygningen Vrå - Pop-up scene under festivalHjørring Kommune - Økonomisk støtte til festival
	Hvilket positivt udbytte har samarbejdet medført: Vi har fundet vores egen unikke stil i fortælleuniverser, hvor vi kombinerer traditionel fortælling med nye former for ordkunst. Dette giver en meget positiv synergieffekt for både fortællere og tilhørere, som begge grupper har givet udtryk for.
	Hvilke udfordringer har samarbejdet medført: Desværre ophørte samarbejdet med Ingrid Hvass, da vores målsætninger ikke fandt fælles fodslag. De sidste tre gange i fortællekredsen i foråret, blev derfor gennemført uden ekstrern instruktør på bedste beskub. Dette er ligeledes årsagen til, at vi ikke har kunnet gennemføre fortællekredsdelen af projektet. Dette er lagt i dvale, men vi håber fortsat, at det ad åre kan lykkes os at få denne del i gang igen. Det er ærgerligt, da vi havde fat i nogle meget interesserede personer fra Hjørring, Tårs, Lønstrup og Vrå.En anden udfordring i forhold til disse aftner var vores egne elever. Det var svært at motivere dem til at deltage, da de så skulle vælge "fritid" fra, fortællekredsens korte levetid gjorde ikke dette aspekt lettere.Det lykkedes os med lodder og trisser og under et stort tidspres at finde en ny samarbejdspartner/konsulent til festivalen, der kom rigtig godt fra start.
	Hvilke dele af projektet er lykkedes bedst Uddyb hvilke forhold der har haft betydning for at disse elementer er lykkedes: Opbygning af fortællefestivalen Story-IN og kontinuiteten heraf er lykkedes rigtigt godt. Dette skyldes ikke mindst, det fantastiske samarbejde vi fik etableret med Jens Peter Madsen, konsulent og professionel fortæller fra Fyn.Stor entusiasme og hårdt arbejde fra de involverede ansatte og den nye konsulent sammen med gode fysiske rammer og lokal opbakning er de største parametre i succesen.
	Hvilke dele af projektet har medført flest udfordringer Uddyb hvilke forhold der har haft betydning for at disse udfordringer opstod: Den største udfordring var, at vi midt i forårsforløbet måtte sadle om uden Ingrid Hvass og finde en ny konsulent og kunstnerisk leder til festivalen. Det lykkedes os dog at nå ind til vores helt eget koncept med Story-IN.En del af forklaringen er, at det viste sig, at vores og Ingrid Hvass forestillinger om indholdet og bredden af både fortællekredsen og festivalen ikke stod overens.Dette kan skyldes, at hele forløbet kom meget hovedkuls i gang, da der ikke var ret lang tid fra projketbevilling (sidst i oktober), til projekt start (oprindeligt januar udskudt til februar). Det gav os ikke ret lang tid til at finde og indgå i et samarbejde med den ekstrerne konsulent, som var og er en vigtig del af hele projektet. Havde vi haft lidt længere snor, ville vi sandsynligvis havde opdaget vores forskellige opfattelse af grundsyn og værdier i forhold til fortælling og ordkunst.
	Er der elementer fra projektet som vil blive forankret i jeres fremtidige højskolepraksis Hvis ja uddyb gerne på hvilken måde: For de mest involverede ansatte - to lærere og en administrativ medarbejder, vil fortællingen fortsat være en vigtig del af dagligdagen i højskolearbejdet. På trods af det kaotiske forløb for fortællekredsen, har vi fået nogle redskaber, som vi bruger i det daglige arbejde. Pt er fortællekredsen skrinlagt, men vi håber fortsat på, at den kommer i gang - måske som en konsekvens af nedenstående.Fortælleaftner med professionelle fortællere i løbet af højskoleåret er også kommet for at blive. De har været godt besøgt, og er med til at sætte gang i tanker, undren og debat. Fortællefestivalen Story-IN bliver gentaget til sommer, og vi forventer, at denne vil være en årlig tilbagevendende tradition. Den er blevet meget godt modtaget i lokalområdet, kommunen og i fortæller/ordkunstnermiljøet på landsplan. Vi arbejder på at give den en nordisk vinkel, så nordisk sprog og kulturforståelse bliver en integreret del af konceptet.
	Er der noget I ville gøre anderledes hvis I skulle lave et lignende projekt i fremtiden: Vi ville have givet os bedre tid til at få talt mere om værdierne, bredden og dybden af indholdet og konceptet bag både fortællekreds og fortællefestivalen. 
	Hvad er jeres samlede vurdering af projektets forløb i forhold til de opstillede projektmål: Fortællekreds - ikke nået. Potentialet er til stede, men vi mangler fortsat at finde den rigtige konsulent eller at færdiguddanne vores "egne" til at føre denne del videre. Vi håber fortsat at få den i gang på sigt.Fortælleaftner og fortællefestival - Opnået. Der er knap så mange deltagere ved fortælleaftnerne, som vi havde kalkuleret med, tilgengæld var der langet flere i berøring med fortællefestivalen.
	Hvad er de væsentligste erfaringer fra projektet i forhold til højskolernes folkeoplysende arbejde: Et projekt som dette er med til at (gen-)placere højskolerne i folkeoplysningsfeltet ved siden af FOF, AOF osv. Det er et godt projekt, da det indebærer flere årlige gentagelser, der giver genkendelse i forhold til presseomtale mv.Fortællingen er et rigtig godt redskab til at skabe debat, undren og forståelse om alle aspekter af menskelivet, og hjælper dermed til at udvikle identitet og selvforståelse både for enkeltindivder, grupper og samfund.
	Har I yderligere kommentarer i forhold til projektets forløb eller til puljemidlerne generelt kan I uddybe dem her: 


